
 

 

Geachte griffie, 

Graag wil ik bij deze mondelinge Statenvragen aanmelden voor de Statenvergadering van 15 
juli. 

Op 7 juli werden de resultaten gepresenteerd van het VGO-onderzoek (Veehouderij en 
Gezondheid Omwonenden). De onderzoekers stelden het volgende vast bij bewoners in 
gebieden met veel veehouderij, voor een groot deel Brabanders: 

• Meer longontstekingen  
• Verminderde longfunctie 
• Meer risico op zoönosen door blootstelling aan componenten afkomstig van 

veehouderijen 

GroenLinks wil het volgende weten van GS: 

1. Wat is GS van plan om te doen in het provinciale beleid om de gezondheid van 
omwonenden van veehouderijen te beschermen - plus de gezondheid van 
boerenfamilies, werkers en recreanten in de nabije omgeving - gelezen deze 
recentelijke inzichten? 
 

2. Slechtere longfunctie is vastgesteld bij mensen met 15 of meer veebedrijven in hun 
directe woonomgeving. Daarbij gaat het om grote dieraantallen (cumulatie). Wat 
betekent dit voor de provinciale ambitie, zoals verwoord in de kaders voor het 
mestbeleid, om te komen tot ‘een zekere krimp’. Wordt deze ambitie naar boven 
bijgesteld om de Brabantse volksgezondheid te beschermen?  
 

3. Op welke manier(en) neemt GS verantwoordelijkheid voor het indammen van de 
forse hoeveelheid ammoniak en stikstof die afkomstig is van veehouderijen 
(beïnvloedt de Randstad) en waarover de gezondheidsonderzoekers hun zorgen 
hebben geuit? 
 

4. Het rapport noemt afstanden waarin de gezondheidsschade aantoonbaar is en de 
risico’s groot. Is GS van plan om een afstandscriterium onderdeel toe te voegen aan 
het beleid ten aanzien van veehouderijen (endotoxinekader)? 
 

5. Hoe gaat GS bewoners en ondernemers in veerijke gebieden (laten) inlichten over de 
genoemde gezondheidsschade en risico’s? Hoe gaat GS andere veerijke provincies 
hierin betrekken (Limburg, Gelderland, Overijssel)? 
 

Vriendelijke groet, 

 

Hagar Roijackers 

GroenLinks Brabant 


